
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora S³awomira Sadowskiego

na 63. posiedzeniu Senatu
w dniu 21 paŸdziernika 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra obrony narodowej Bogdana Klicha

Szanowny Panie Ministrze!
Zwracam siê do Pana z proœb¹ o ponowne rozpatrzenie decyzji dotycz¹cej likwidacji jednostki woj-

skowej 16. Pomorskiego Pu³ku Artylerii w Braniewie oraz ograniczenia liczebnoœci innych jednostek
wojskowych.

Decyzja o likwidacji wymienionej jednostki wojskowej poci¹gnie za sob¹ bardzo wielkie koszty spo³e-
czne i gospodarcze. Dotknie ona przede wszystkim mieszkañców Braniewa i powiatu, a tak¿e ¿o³nierzy
16. Pomorskiego Pu³ku Artylerii. Decyzja przyczyni siê równie¿ do wzrostu bezrobocia w mieœcie i po-
wiecie. Stopa bezrobocia jest tam obecnie jedn¹ z najwy¿szych w kraju. Mo¿na sobie wyobraziæ, o ile
wzroœnie po likwidacji tej jednostki wojskowej. Wojsko w znacz¹cy i istotny sposób wywiera wp³yw na
infrastrukturê gospodarcz¹ w tamtym regionie. S¹ to miejsca pracy, us³ugi komunalne œwiadczone woj-
sku i rodzinom ¿o³nierzy. Obecnoœæ wojska wp³ywa pozytywnie na rozwój przedsiêbiorczoœci, handlu
i ró¿nego rodzaju us³ug. Nie bez znaczenia jest fakt, ¿e ¿o³nierze wraz z rodzinami stanowi¹ zintegrowa-
n¹ wspólnotê spo³eczn¹, powi¹zan¹ wiêzami œcis³ej i owocnej wspó³pracy. W garnizonie braniewskim
w ci¹gu wielu lat zrealizowano du¿o inwestycji zwi¹zanych z infrastruktur¹ wojskow¹ i koszarow¹. Dla-
czego wiêc przenosi siê kadrê w miejsce wymagaj¹ce du¿ych nak³adów finansowych pochodz¹cych ze
œrodków publicznych?

Na koniec chcê wspomnieæ, ¿e maj¹c na uwadze potrzeby oraz dobro spo³ecznoœci powiatu braniew-
skiego, rada powiatu zaopiniowa³a negatywnie zamiar likwidacji jednostki wojskowej 16. Pomorskiego
Pu³ku Artylerii. Jest to uchwa³a Rady Powiatu Braniewskiego XLVII/279 z 28 wrzeœnia 2010 r.

Panie Ministrze, proszê o ponowne rozpatrzenie tej sprawy i o podjêcie decyzji przychylnej dla spo³e-
czeñstwa miasta Braniewa i powiatu braniewskiego.

Z wyrazami szacunku
S³awomir Sadowski




